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ВТОРО ЗАСЕДАНИЕ НА КОМИТЕТА ЗА НАБЛЮДЕНИЕ НА СПОРАЗУМЕНИЕТО 

ЗА ПАРТНЬОРСТВО 2021-2027 г. 

 

 

П Р О Т О К О Л 

София, 24 ноември 2023 г., Гранитна зала, Министерски съвет 

 

Участници в заседанието на Комитета за наблюдение на Споразумението за 

партньорство: Съгласно Приложение 1. 

 

След проверка на кворума беше установено, че на заседанието присъства необходимият брой 

членове с право на глас и заседанието беше открито. 

Заседанието беше ръководено от г-н Асен Василев, министър на финансите и председател на 

Комитета за наблюдение.  

Във встъпителното си изказване той отбеляза, че принципът на партньорство е основополагащ 

при управлението на средствата от европейските програми и че доброто сътрудничество с 

широк кръг партньори и заинтересовани страни е гаранция за ефективно управление на 

европейските средства.  

Министър Василев направи кратък преглед на напредъка в изпълнението на програмите за 

периода 2014 – 2020 г. и на предстоящото до края на календарната година. Отчетен беше и 

напредъкът в изпълнението на програмите за периода 2021-2027 г., като беше обърнато 

внимание, че през този програмен период е необходима целенасочена подкрепа от 

Кохезионната политика за Северна България, за да може тя да започне да настига 

икономическото развитие в Южна България. Отбелязано беше също навлизането във 

финалната фаза на преговорите по териториалните планове за справедлив преход като 

изключително важен инструмент, който ще позволи на въглищните региони да направят 

сравнително плавен преход към икономика, която не е базирана на минната индустрия за 

въглища.  
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Встъпителни изказвания направиха и представителите на Европейската комисия – г-жа Аньес 

Монфре, началник на отдел E.3 „България, Унгария и Словения“ в ГД „Регионална и селищна 

политика“, г-жа Еманюел Гранж, началник на отдел  C.5 „Румъния и България“ в ГД „Заетост, 

социални въпроси и приобщаване“, г-н Бенджамин Феърбрадър, заместник-началник на отдел 

C.3 „България, Чехия, Унгария, Полша, Румъния, Словакия“ в ГД „Земеделие и развитие на 

селските райони“ и г-н Джоузеф Каруана, програмен експерт в отдел D.2 „Структурна 

подкрепа за Средиземно море, Черно море и държавите членки без излаз на море“ на ГД 

„Морско дело и рибарство“. Те отбелязаха, че общата цел на фондовете при споделено 

управление е създаването на по-интелигентна, по-зелена, по-свързана, по-социална и по-

близка до гражданите Европа и България и маркираха основните предизвикателства пред 

българските власти за постигане на тези цели чрез ефективно управление на фондовете. 

 

Решения, взети по време на заседанието: Одобряване на дневния ред на заседанието. 

Решението беше взето с единодушие. 

 

Въпроси, обсъждани по време на заседанието:  

По време на заседанието от страна на органите, отговорни за координацията, управлението, 

контрола и одита на средствата от европейските фондове, беше представена информация по 

темите, предвидени в дневния ред.  

Представителите на управляващите органи представиха информация за напредъка в 

изпълнението на програмите, съфинансирани от Европейските структурни и инвестиционни 

фондове за периода 2014 – 2020 г., основните постижения, предизвикателства и научени 

уроци. 

В рамките на последвалата дискусия г-н Георги Николов, изпълнителен директор на 

Агенцията по обществени поръчки, представи резултати от извършен от Агенцията анализ 

относно недостатъчната конкуренция при провеждането на обществени поръчки, вкл. поради 

несъобразена с пазарните цени прогнозна стойност на поръчките; твърде сложни правила при 

някои поръчки на ниски стойности; липса на гъвкавост в условията на договорите; 

ограничителни условия; недобре подготвени технически спецификации и др. В тази връзка бе 

дискутирана необходимостта от предварителни пазарни консултации още в етапа на 

планиране на обществените поръчки. Подчертано беше, че консултациите следва да се случват 

в ясно регламентиран формат, който не привилегирова отделни представители на бизнеса. 

Г-жа Силвия Георгиева, изпълнителен директор на Националното сдружение на общините в 

Република България (НСОРБ), г-н Пламен Димитров, президент на Конфедерацията на 

независимите синдикати в България, и г-жа  Росица Стелиянова, представител на Асоциацията 

на индустриалния капитал в България коментираха задълбочаващите се регионалните 

дисбаланси въпреки реализираните инвестиции по оперативните програми в рамките на 

програмен период 2014 – 2020 г. В тази връзка бяха дискутирани възможни решения за 

програмен период 2021 – 2027 г., вкл. стартиране на процедури, по които да се дава превес и 

да насочат инвестиции към по-изостаналите региони, възможността за създаването на Агенция 

за регионално развитие на Северозападен район, която да прави по-целенасочени политики, и 

др. 

Ръководителите на Изпълнителна агенция „Одит на средствата от ЕС“ – г-жа Катя Дойчевска 

и на Изпълнителна агенция „Сертификационен одит на средствата от европейските земеделски 
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фондове“ – г-н Лъчезар Спасов, представиха основните констатации и препоръки от одитни 

ангажименти по програмите за периода 2014 – 2020 г. 

Г-н Иван Иванов, директор на дирекция „Централно координационно звено“ в 

Министерството на финансите представи механизмите за координация при управление на 

средствата от Европейския съюз, предприетите действия за актуализиране на нормативната 

уредба за периода 2021 – 2027 г., статусът на изпълнение на отключващите условия, 

актуалното състояние и инициативите за подобряване на  административния капацитет не 

само на органите в системата за координация, управление и контрол на фондовете, но и на 

бенефициентите и партньорите, както  и на регионално ниво. 

Изпълнителният директор на НСОРБ представи оценката на организацията за 

задълбочаването на регионалните дисбаланси и отправи препоръки за преодоляването им, вкл. 

чрез оказване на трайна подкрепа, като финансирането от европейските фондове не следва да 

бъде единствен източник на такава подкрепа. Г-жа Георгиева отбеляза и трудното стартиране 

на интегрираните териториални инвестиции и на подхода „Водено от общностите местно 

развитие“ през програмен период 2021 – 2027 г., включително липсата на актуална нормативна 

уредба за прилагането на подхода ВОМР.  

Г-н Стефан Спасов, началник на отдел „Водено от общностите местно развитие“ в дирекция 

„Развитие на селските райони“ на Министерството на земеделието и храните направи обзор 

на прилагането на подхода ВОМР, като отбеляза, че и през програмен период 2014-2020 

подходът е стартирал трудно и със забавяне, но приключва с високи нива на договаряне и 

разплащане, както и че е налице готовност, след вземане на политическо решение относно 

начина на реализиране на подхода, да се пристъпи към изпълнението му. 

Във връзка с темата за регионалното развитие г-жа Аньес Монфре, началник на отдела за 

България в Генерална дирекция „Регионална и селищна политика“ на ЕК предложи 

създаването на подкомитет към Комитета за наблюдение на Споразумението за партньорство 

или на друг подходящ формат, в рамките на който да се ръководи процеса за целенасочена 

подкрепа към Северна България, като част от механизма за ефективна координация. 

Представителите на управляващите органи на програмите, съфинансирани от Европейските 

фондове при споделено управление за периода 2021 – 2027 г, представиха кратка информация 

за напредъка в изпълнението на програмите и операциите, които предстои да стартират през 

2024 г. 

Заключителни бележки отправиха представителите на ГД „Регионална и селищна политика“ 

и на ГД „Заетост, социални въпроси и приобщаване“ на Европейската комисия. 

Заседанието беше закрито от г-н Иван Иванов, директор на дирекция „Централно 

координационно звено“.  

Документите, одобрени по време на заседанието на Комитета за наблюдение, са 

неразделна част от настоящия протокол. 

 

Приложения: 

1. Списък на участниците в заседанието; 

2. Дневен ред. 

 


